
1 
 

Protokół Nr 20 

z obrad dwudziestej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 24.06.2016r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Lustrzanej Miejsko Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:00 – do godz. 16:30. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 

Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Beata Lida. 

W I części obrad w Sali Kinowej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku nastąpiło uroczyste wręczenie dyplomów i nagród książkowych 

stypendystom szkół podstawowych i gimnazjalnych z terenu gminy Więcbork, którzy  

w roku szkolnym 2015/2016  osiągnęli najwyższe wyniki w nauce i sporcie. Gratulacje  

i upominki składali: Burmistrz Więcborka p. Waldemar Kuszewski, Przewodnicząca 

Rady Miejskiej w Więcborku p. Grażyna Witczak, Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku p. Anna Łańska oraz dyrektorzy szkół. 

 

Spoza Rady w obradach uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej 

 w Sępólnie Krajeńskim      - Tomasz Kabat 

6. p.o. Komendant Powiatowy Policji w Sępólnie Krajeńskim - Paweł Zawada 

7. Prezes Zarządu Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych 

w Więcborku       - Teresa Dropinska  

8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifielski 

9. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

 w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

10. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

11. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM  - Michał Bąk 

12. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

13. Redaktor Regionalnego Portalu Informacyjnego  - Paweł Szydeł 

14. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

 

W I części obrad uczestniczyli również dyrektorzy szkół gminnych wraz z wyróżnionymi 

uczniami. 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Uroczystość wręczenia nagród i stypendiów dla uczniów szkół z terenu gminy Więcbork. 

4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej. 

5. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

6. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Przyjecie informacji dotyczącej bezpieczeństwa Publicznego i Przeciwpożarowego na 

terenie gminy. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

11. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku i nadania statutu. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

13. Przyjęcie uchwały ustalenia miesięcznej odpłatności za pobyt w Mieszkaniach 

Chronionych w Więcborku. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku przy ulicy Mieczysława Wągrowskiego. 

15. Przyjęcie uchwały  sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku przy ul. Szlaku Bursztynowego. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne Wnioski i informacje. 

19. Zakończenie  

 

Z porządku obrad autopoprawką zdjęta została uchwała w sprawie ustalenia 
miesięcznej odpłatności za pobyt w Mieszkaniach Chronionych w Więcborku, 

a wprowadzone zostały od punktu 13 następujące uchwały:   

 w sprawie utraty mocy Uchwały Nr XXXII/279/01 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 

24.10.2001r. w sprawie przekazania w użyczenie nieruchomości zabudowanej stanowiącej 

własność gminy Więcbork 

 w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody 

 zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody 

 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, 

 w sprawie warunków i trybu składania za pomocą komunikacji elektronicznej deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych 
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Przewodnicząca RM poprosiła o przegłosowanie porządku obrad po zmianach. 

Na sali 14 radnych 

Porządek przyjęto jednogłośnie 

Ad. 4 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XIX sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Ad.5 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

 

28.05.2016r. – udział w gminnych obchodach Dnia Dziecka. 

31.05.2016r. – udział w przedstawieniu teatralnym grupy  Barakuda pt. „Śmerfy” oraz 

gminnych obchodach Dnia Matki w Pęperzynie. 

2.06.2016r. – udział w spotkaniu z p. Małgorzatą Rejdych osobą po przeszczepie serca, 

zorganizowanym dla młodzieży z więcborskiego Gimnazjum. 

3.06.2016r. – obejrzenie przedstawienia przygotowanego przez młodzież więcborskiego 

Gimnazjum pt. „Od poganina do Chrześcijanina” w ramach obchodów 1050-lecia Chrztu 

Polski. 

6.06.2016r. – udział w obchodach 1050-lecia Chrztu Polski zorganizowanych w Szkole 

Podstawowej w Więcborku pt. „Szlakiem Polskich Legend”. 

7.06.2016 – udział w spotkaniu dotyczącym uruchomienia oddziału dla dzieci trzyletnich w 

Przedszkolu Gminnym w Więcborku /list otwarty rodziców dzieci w tej sprawie do 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku/. 

11.06.2016r. – udział w uroczystości z okazji 20-lecia Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku. 

12.06.2016r. – udział w Festynie Rodzinnym w Pęperzynie. 

13.06.2016r. – udział w poświęceniu Drogi Krzyżowej wykonanej dla Szpitala Powiatowego 

w Więcborku przez lokalnego twórcę – rzeźbiarza p. Józefa Walczaka.  

17.06.2016r. – udział w uroczystym otwarciu Olimpiady Sportowców Wiejskich Rio – 

Chełmno 2016. W uroczystości udział wziął również Burmistrz Więcborka oraz 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej p. Anna Łańska. W kolejnych dniach Radę Miejska 

reprezentowała Wiceprzewodnicząca RM p. Anna Łańska. 

18.06.2016r. – udział w wykładzie p. Sławomira Sobeckiego pt. "W obronie religii 

katolickiej, w obronie polskości - walka mieszkańców prowincji Westpreussen  

z germanizacją i kolonizacją". 

23.06.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. 
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Radny Jan Antczak prosił o rozwiniecie tematu utworzenia grup trzylatków. 

 

Przewodnicząca RM powiedziała, że w chwili obecnej należy uzbroić się w cierpliwość  

w oczekiwaniu na ogłoszenie przez Urząd Marszałkowski konkursu, który wyjaśni pewne 

kwestie i pozwoli zdecydować o dalszych krokach w tej sprawie. Jedna z mam zadeklarowała 

się pozbierać podpisy rodziców pod petycją do Marszałka. Kluczowym jest to, czy Marszałek 

w ogłoszonym przez siebie konkursie uzna miejsca utworzone w kolejnym roku szkolnym 

2016/2017 już na poczet realizacji tego Programu. Na pewno jednak należy uspokoić 

rodziców, że robi się wszystko w tym kierunku, aby trzylatki trafiły do przedszkola. 

 

Ad. 6 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

28.05.2016r. – udział w podsumowaniu Turnieju Karate o Puchar Burmistrza 

zorganizowanym w Liceum Ogólnokształcącym w Więcborku.  

30.05.2016r. – udział w Paradzie Postaci Bajkowych zorganizowanej przez Miejsko-Gminna 

Bibliotekę Publiczną w Więcborku dla przedszkolaków z terenu gminy Więcbork. Tego 

samego dnia Burmistrz spotkał się również z rodzicami dzieci z grupy teatralnej „Stuk Puk” 

działającym przy MGOK Więcbork, która zakwalifikowała się do międzynarodowego 

konkursu teatralnego dla dzieci i młodzieży w Suwałkach. 

31.05.2016r. – obejrzenie przedstawienia przygotowanego przez grupę teatralna Barakuda 

działająca przy Środowiskowym Domu Samopomocy w Więcborku pt. „Śmerfy”. Oprócz 

tego uczestniczył w gminnych obchodach Dnia Matki w Pęperzynie oraz spotkaniu  

z rodzicami klasy pierwszej Szkoły Podstawowej w Więcborku. 

1.06.2016r. – udział w happeningu profilaktycznym „Wolni, Szczęśliwi, Bezpieczni”, który 

odbył się w sali Gimnazjum, w Więcborku. 

2.06.2016r. – udział w spotkaniu z p. Małgorzatą Rejdych osobą po transplantacji serca. Tego 

samego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu podsumowującym Targi Ogrodniczo- 

Rolnicze w Sypniewie. 

3.06.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej oraz podsumowaniu Lokalnej 

Strategii Rozwoju i prezentacji nowej perspektywy finansowej zorganizowanym przez LGD 

oraz urząd Marszałkowski w Pałacu, w Runowie Krajeńskim. 

4.06.2016r. – udział w Pikniku Lidera, w Runowie Krajeńskim zorganizowanym przez 

Lokalną Grupę Działania „Nasza Krajna” oraz Sekretariat Generalny Krajowej Sieci 

Obszarów Wiejskich Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Piknik był świetną okazją do 

promocji gminy Więcbork oraz całego powiatu sępoleńskiego. 

5.06.2016r. – udział w gminnych zawodach sportowo-pożarniczych na stadionie miejskim  

w Więcborku. 

6.06.2016r. – udział w „Spotkaniu z Legendą” w ramach obchodów 1050-lecia Chrztu Polski, 

w Szkole Podstawowej w Więcborku. Ponadto Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu 

Konwentu Powiatu Sępoleńskiego. Spotkanie miało na celu przygotowanie do negocjacji  

z Urzędem Marszałkowskim dotyczących obszarów rozwoju społeczno gospodarczego 

powiatu sępoleńskiego. 

7.06.2016r. – spotkanie z rodzicami dzieci trzyletnich zabiegających o utworzenie grupy 

przedszkolnej.  

8.06.2016r. – podpisanie aktu notarialnego pomiędzy Gminą Więcbork, a Nadleśnictwem 

Runowo Krajeńskie /dot. służebności przesyłu sieci wodociągowej w Śmiłowie/. W tym 

samym dniu Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komitetu Sterującego Powiatu 

Sępoleńskiego. 
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9.06.2016r. – udział w Forum Samorządowym, w Przysieku, zorganizowanym z inicjatywy 

Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

10.06.2016r. – udział w Walnym Zgromadzeniu członków Lokalnej Grupy Działania „Nasza 

Krajna”, w trakcie którego uzupełniony został skład Rady Decyzyjnej. 

11.06.2016r. – udział w 20-leciu działalności Zakładu Gospodarki Komunalnej  

w Więcborku oraz w Festynie Integracyjnym sołectwa Runowo Krajeńskie.  

12.06.2016r. – udział w Festynie Rodzinnym w Pęperzynie. 

14.06.2016r. – udział we wstępnych negocjacjach dotyczących Strategii Rozwoju Obszaru 

Społeczno Gospodarczego powiatu sępoleńskiego w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu. 

W negocjacjach wzięli udział Starosta i burmistrzowie oraz pracownicy merytoryczni. Ze 

strony Marszałka: p. Ewa Sak – Kierownik Biura ds. polityki terytorialnej. Omawiano tam 

kwestie Strategii Powiatowej i projektów, które mogą być w nią wpisane. To z czym przyszło 

się mierzyć samorządom, to ograniczenia w Priorytetach 10i /dot. szkolnictwa/  i 4c /dot. 

termomodernizacja/. Chodzi o to, że wnioski, które spłynęły z powiatu od jednostek 

samorządowych przekraczają dostępną alokację środków przypadającą na Powiat. Konieczny 

był w tej kwestii kompromis i ustalenie kto i w jakiej wysokości będzie realizował projekty. 

Gmina Więcbork planowała w tym Projekcie alokację 2.000.000,00 zł, natomiast po 

koniecznej weryfikacji kwota ta wynosi 600.990,00 zł. 

15.06.2016r. – udział w XI zjeździe Oddziałów Związków Ochotniczych Straży Pożarnych  

w Remizie Strażackiej w Więcborku oraz w Walnym Zgromadzeniu Członków Lokalnej 

Grupy Rybackiej „nasza Krajna i Pałuki”. Spotkanie odbyło się w Stanicy Wędkarskiej  

w Więcborku. Gościem była Dyrektor PROW p. Elżbieta Siemiątkowska , co było okazją do 

podsumowania poprzedniej perspektywy finansowania i przedstawieniem założeń, które będą 

przyświecały nowej perspektywie. 

16.06.2016r. – wyjazd do Torunia, gdzie wspólnie ze Skarbnik Gminy Więcbork Burmistrz 

Więcborka podpisał umowna dofinansowanie przebudowy drogi Zakrzewek – Nowy Dwór. 

Dofinansowanie wyniesie 66.500,00 zł. 

17.06.2016r. – udział w Biegu Wiosny zorganizowanym przez MGLKS „GROM” Więcbork 

przy współudziale GKRPA i UM Więcbork. 

17.06 -19.06.2016 – udział w igrzyskach Olimpijskich Sportowców Wiejskich Rio – Chełmno 

2016.  

20.06.2016r. – spotkanie Komitetu Sterującego Powiatu Sępoleńskiego, gdzie ustalono listę 

projektów podstawowych w Ramach Strategii. Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył  

w otwarciu Regionalnej Instalacji przetwarzania odpadów komunalnych w Bladowie. W tym 

dniu Burmistrz wziął również udział w prelekcji p. Sławomira Sobeckiego, w Miejsko-

Gminnej Bibliotece Publicznej. 

22.06.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony środowiska, Infrastruktury 

Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 

23.06.2016r. – wręczanie nagród uczniom szkół podstawowych w konkursie z obrony 

cywilnej. Ponadto udział w Walnym Zebraniu Właścicieli Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Spółka z o.o. w Więcborku, posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej  

w Więcborku, oraz w Walnym Zebraniu Członków Spółdzielni Mieszkaniowej. 

24.06.2016r. – udział w zakończeniu roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Zakrzewku. 

 

W tym punkcie porządku obrad Burmistrz Więcborka przedstawił również krótką 

prezentację multimedialną dotyczącą udziału sportowców z terenu gminy Więcbork  

w Olimpiadzie Sportowców Wiejskich Rio – Chełmno 2016.  

 

 

 



6 
 

 

Ad. 7 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Ryszard Kałaczyński poruszył w swojej interpelacji kilka wątków. Jeden z nich 

dotyczył konieczności usytuowania poziomego przejścia dla pieszych przy ul. W. Witosa 

w Wituni /przy skrzyżowaniu w pobliżu sklepu/. Duży ruch powoduje znaczne trudności 

w przemieszczaniu się na drugą stronę szczególnie osobom starszym i niepełnosprawnym. 

Kolejny temat związany był z ograniczeniem dopuszczalnej prędkości jazdy na ulicy 

Kwiatowej i Runowskiej w Wituni. Radny prosił również o pomalowanie spowalniaczy 

prędkości oraz zastanowienie się nad pomalowaniem krawężników /co drugi/ przy nowo 

wybudowanym chodniku do Wituni.  Ostatnią zgłoszoną sprawą było rozważenie 

pomalowania mostu przy sygnalizacji świetlnej na ul. Złotowskiej, który jest brudny, 

szary i mało estetyczny. 

 

Ad.8 Informację dotyczącą bezpieczeństwa Publicznego i Przeciwpożarowego na terenie 

gminy przedłożyli: 

 

 Państwowa Straż Pożarna w Sępólnie Krajeńskim – Dowódca Jednostki Ratowniczo-

Gaśniczej kpt. Robert Liss – Informacja stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego 

Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych 

 

 Ochotnicza Straż Pożarna w Więcborku – Prezes Zarządu Gminnego OSDP  

p. Teresa Dropinska - Informacja stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu 

/do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Punkt nie wywołał dyskusji radnych 

 

 

 Komenda Powiatowa Policji w Sępólnie Krajeńskim – p.o. Komendant Powiatowy 

Policji w Sępólnie Krajeńskim p. Paweł Zawada - Informacja stanowi Załącznik  

Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP Gminy 

Więcbork/ 

 

Z sesji ubył radny Jan Antczak /obecnych 13 radnych/ 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję dziękując za pojawienie się pieszych patroli Policji 

w Więcborku, które są widoczne na terenie miasta. 

Burmistrz Więcborka ubolewał, że nie udało się zrealizować w roku bieżącym projektu 

dodatkowych służb patrolowych. Jest to wynik planowanego Szczytu NATO oraz 

Światowych Dni Młodzieży, które odbędą się w Polsce, gdzie skierowane zostaną wzmożone 

siły policyjne, celem zapewnienia właściwej ochrony. Niemniej Samorząd deklaruje wsparcie 

jeżeli chodzi o realizację dodatkowych służb patrolowych w okresie letnik w przyszłym roku. 

Burmistrz korzystając z okazji poprosił Komendanta o wyjaśnienie kwestii poruszonych  

w interpelacji przez radnego Kałaczyńskiego tj. poruszania się rowerzystów po chodniku  

w Wituni. 
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Przewodnicząca RM zasugerowała, by odnośnie rowerzystów poruszających się po 

chodnikach Komenda skierowała odpowiednią informację do mediów. Gros młodych ludzi 

popełnia te błędy z nieświadomości i niewiedzy. Według niej byłaby to dosyć skuteczna 

metoda doinformowania. Media mają większą moc rażenia i byłoby miło gdyby ten temat 

podjęły. 

Komendant PP powiedział, ze nie ma najmniejszego problemu żeby taką informację do 

mediów skierować. Zwracając się do radnego Kałaczyńskiego zapewnił, że na ten problem 

Policja zwróci baczniejszą uwagę i spróbuje ten problem w jakiś sposób rozwiązać. Stwierdził 

również, że jest jak najbardziej za tym, by w przyszłym roku powrócić do rozmów odnośnie 

wsparcia działań na terenie gminy Więcbork. Jeżeli będzie zgodna dowódcy jednostki OPP  

w Bydgoszczy. Środki przekazane przez Radę będą wykorzystywane głównie w okresie 

letnim, kiedy liczba zagrożeń wzrasta. 

Przewodnicząca RM Kończąc dyskusję w temacie wskazała, że wskazanym byłoby, aby  

w informacji przekazanej mediom obok tej dotyczącej jazdy rowerem znalazła się również ta 

odnosząca się do prawidłowego parkowania aut. 

Przewodnicząca RM ogłosiła pięciominutową przerwę w obradach. 

Po przerwie obrady wznowiono. 

 

Ad.9-10 Projekty uchwał finansowych omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 

 

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0830 o kwotę 40,00 zł. dokonano z uwagi 

na wpływ dochodów z tytułu sprzedaży usług sprzętem drogowym.  

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0840 o kwotę 213,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów z tytułu sprzedaży złomu. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75615 § 2680 o kwotę 4.129,00 zł. dokonano  

z tytułu zwrotu z WFOŚiGW w Toruniu utraconych dochodów z tytułu zwolnienia  

z podatku od nieruchomości, będących własnością skarbu państwa, gruntów pokrytych 

wodami jezior o ciągłym dopływie lub odpływie wód powierzchniowych oraz gruntów 

zajętych pod sztuczne zbiorniki wodne. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75616 § 0360 o kwotę 4.000,00 zł. dokonano  

z tytułu wpływu podatku od spadków i darowizn. 

5. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.36.2016/26 z dnia 7 czerwca 2016 

r. zwiększającego plan dotacji w: 

 rozdz. 80101 o kwotę 47.125,00 zł. 

 rozdz. 80110 o kwotę 31.653,00 zł. 

 rozdz. 80150 o kwotę 125,00 zł. 

z przeznaczeniem na udzielenie jednostkom samorządu terytorialnego dotacji celowej na 

wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz 
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na sfinansowanie kosztu zakupu podręczników, materiałów edukacyjnych lub materiałów 

ćwiczeniowych w przypadku szkół prowadzonych przez osoby prawne inne niż jednostki 

samorządu terytorialnego lub osoby fizyczne - zgodnie z postanowieniami art.22ae ust.3 

ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty oraz art.13 ustawy z dnia 30 maja 

2014 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw - rez.cel.poz.26 

ustawy budżetowej na 2016 r. 

6. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85212 § 2360 o kwotę 350,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ dochodów związanych z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami. 

7. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 90002 § 0910 o kwotę 200,00 zł. dokonano  

z uwagi na wpływ odsetek od zaległości z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

8. Zmian planu wydatków budżetowych w rozdz. 01095 pomiędzy § 4210 a § 4430 o kwotę 

600,00 zł. dokonano w celu zapewnienia środków finansowych na zakup materiałów 

niezbędnych do przeprowadzenia konkursu dotyczącego estetyki zagrody wiejskiej. 

9. Zwiększenia w planie wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4210 o kwotę 40.000,00 

zł. dokonano w celu sfinansowania zakupu materiałów na utrzymanie taboru drogowego 

oraz dróg gminnych. 

10. Zwiększenia w planie wydatków budżetowych w rozdz. 60016 § 4260 o kwotę 1.432,00 zł. 

dokonano w celu sfinansowania zakupu i dystrybucji energii dla przepompowni kanalizacji 

deszczowej. 

11. Zmniejszenia w planie wydatków budżetowych w rozdz. 71004 § 4300 o kwotę 15.000,00 

zł. dokonano w celu sfinansowania zadania określonego w pkt. 9 niniejszego uzasadnienia. 

12. Zmniejszenia w planie wydatków majątkowych w rozdz. 75023 § 6050 o kwotę 10.000,00 

zł. dokonano w celu sfinansowania zadania określonego w pkt. 9 niniejszego uzasadnienia. 

13. Zmian pomiędzy rozdz. 75095 § 4210 a 92109 § 2480 o kwotę 1.000,00 zł. dokonano  

z uwagi na zapewnienie środków finansowych na wyjazd grupy teatralnej STUK-PUK, 

działającej przy MGOK w Więcborku, na Międzynarodowy Festiwal Teatralny Dzieci  

i Młodzieży w Suwałkach. 

14. Zmiany w planie wydatków budżetowych w dziale 801 i 854 podyktowane zostały 

bieżącym funkcjonowaniem oświaty Gminy Więcbork i sfinansowania zadania 

określonego w pkt 15 uzasadnienia 

15. Zwiększenia planu wydatków majątkowych w rozdz. 80101 § 6060 o kwotę 130.000,00 zł. 

dokonano w związku z wprowadzeniem nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Zakup 

używanego autobusu na potrzeby dowozu uczniów do szkół Gminy Więcbork - obwód 

Zespołu Szkół w Sypniewie”. 

16. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 85154 pomiędzy § 4210 a § 4270  

o kwotę 5.000,00 zł. dokonano w związku z bieżącymi potrzebami Świetlicy 

Środowiskowej w Więcborku. 

17. Zmniejszenia w planie wydatków budżetowych w rozdz. 90003 § 4300 o kwotę 10.000,00 

zł. dokonano w celu sfinansowania zadania określonego w pkt. 9 niniejszego uzasadnienia. 

18. Zmniejszenia w planie wydatków budżetowych w rozdz. 90013 pomiędzy § 4210 i § 4300 

o kwotę 6.000,00 zł. dokonano w celu sfinansowania zadania określonego w pkt. 9 i 10 

niniejszego uzasadnienia. 

19. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92109 pomiędzy § 4210 i § 6050  

o kwotę 1.000,00 zł. dokonano dla prawidłowej realizacji przedsięwzięć wykonywanych 

przez Sołectwo Puszcza w ramach funduszu sołeckiego. 
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20. Zmian w planie wydatków budżetowych w rozdz. 92695 pomiędzy § 4170 i § 4430  

o kwotę   510,00 zł. dokonano w celu sfinansowania udziału sportowców reprezentujących 

Gminę Więcbork w IOSW CHEŁMNO 2016. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian WPF w 2016 r. dokonano z uwagi na dotychczasowe zmiany w planie dochodów  

i wydatków budżetu Gminy. Ponadto, w dniu 25 maja 2016 r. została podpisana umowa  

o przyznanie pomocy na przebudowę drogi gminnej nr 020217C, relacji: Czarmuń – Puszcza 

– Zabartowo”. W związku z czym uaktualniono dane w zakresie dochodów i wydatków 

majątkowych planowanych do zrealizowania w związku z powyższą inwestycją w zakresie 

finansowanym środkami, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 ustawy o finansach 

publicznych.   

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

Uwag ze strony radnych nie było 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.11 Projekt uchwały w sprawie utworzenia Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku i nadania statutu przedstawiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej p. Danuta Zawidzka. 

Ustawa z dnia 25 czerwca 2015 r. o zmianie ustawy o samorządzie gminnym oraz niektórych 

innych ustaw (Dz. U. z 2015r., poz. 1045) wprowadziła nowelizację w zakresie prowadzenia 

obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół i placówek oświatowych. Z dniem 1 stycznia 

2016 r. art. 5 ust. 9 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty (t.j. Dz. U. z 2015 r., 

poz. 2156 z późn. zm.) przestaje być podstawą prowadzenia wspólnej obsługi i tym samym 

funkcjonowania Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. Wspólna obsługa 

administracyjna, finansowa i organizacyjna oraz z zakresu rachunkowości sprawozdawczości 

może być prowadzona na podstawie art. 10a-d ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym ( Dz. U. z 2016 r., poz. 446). Podjęcie nowelizacji uchwały Nr XXXVII/286/97 

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 19 grudnia 1997 r. w sprawie utworzenia Biura Obsługi 

Oświaty Samorządowej w Więcborku i nadania statutu w zakresie jw. uwarunkowane jest 

koniecznością zapewnienia ciągłości obsługi placówek oraz okresem przejściowym na 

dostosowanie regulacji, upływającym z dniem 31 grudnia 2016 r. w projekcie wskazuje się 

wprost placówki dla których BOOS w Więcborku jest jednostką obsługującą i jednostki 
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obsługiwane. Dodatkowo podany jest zakres powierzonych zadań. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem 1 stycznia 2017r. 

 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – pozytywna 

Opinia Komisji Statutowej - pozytywna  

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 12 Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za 1 godzinę usług opiekuńczych  

i specjalistycznych usług opiekuńczych z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 

dla osób z zaburzeniami psychicznymi przedstawił Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

Zgodnie z §5 ust. 2 Załącznika do uchwały Nr VII/39/2015 Rady Miejskiej w Więcborku  

z dnia 29 kwietnia 2015 r. w sprawie przyjęcia Szczegółowych warunków przyznania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze  i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat jak również tryb 

ich pobierania, do właściwości Rady Gminy należy ustalenie w drodze uchwały pełnej opłaty 

za 1 godzinę usług. Do wyliczenia wysokości opłaty przyjęto następujące dane: 

 - kwota wydatków na świadczenie usług opiekuńczych za 2015r. - 618.738,39 zł 

 - czas pracy wszystkich opiekunek w 2015r. (zgodnie z wymiarem czasu pracy) – 31.520 

godzin 618.738,39 zł / 31.520 godzin = 19,63 zł/godzinę 

 

Opinia Komisji Zdrowia, pomocy Społecznej i Porządku Publicznego – pozytywna 

Pytań ze strony radnych nie było. 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.13 Projekt uchwały w sprawie utraty mocy Uchwały Nr XXXII/279/01 Rady Miejskiej  

w Więcborku z dnia 24.10.2001r. w sprawie przekazania w użyczenie nieruchomości 

zabudowanej stanowiącej własność gminy Więcbork przedstawił Kierownik Referatu UM 

p. Michał Bąk. 

 

 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. a) ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym 

Rada Miejska decyduje o przeznaczeniu nieruchomości do sprzedaży, oddania w użytkowanie 

wieczyste lub o ich obciążaniu oraz o warunkach dokonania tych czynności. Na mocy 

Uchwały Nr XXXII/279/01 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 24.10.2001r. nieruchomość 

zabudowana oznaczona numerem geodezyjnym 331 obręb Więcbork 2 stanowiąca własność 

gminy Więcbork została przekazana w użyczenie na czas nieokreślony z przeznaczeniem na 

mieszkania chronione na rzecz Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
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w Więcborku. W związku z Postanowieniem (Sygn. akt: I Ns 53/15) Sądu Rejonowego  

w Tucholi I Wydział Cywilny z dnia 12.04.2016r. została zniesiona współwłasność 

zabudowanej nieruchomości położonej w Więcborku przy ul. Kościuszki 3 – poprzez 

wyodrębnienie dwóch lokali mieszkalnych oraz zmianę udziałów w nieruchomości wspólnej. 

Na mocy postanowienia Gmina Więcbork może dysponować lokalem nr 1 o powierzchni 

50,04 m2 oraz udziałem w wysokości 6233/13457 części w  nieruchomości wspólnej.  

Z uwagi na zmianę przeznaczenia części budynku oraz ograniczenie uprzednio użytkowanej 

powierzchni przedmiotowa nieruchomość nie będzie już przeznaczona na mieszkania 

chronione. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna 

Pytań ze strony radnych nie było. 

Na sali 13 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 14 -18 Projekty uchwał dotyczące ochrony środowiska i gospodarki odpadami omówił 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

a) w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody 

 

 

Aktem prawnym, regulującym obecnie cele, zasady i formy ochrony przyrody w Polsce jest 

ustawa z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie przyrody (Dz. U. z 2009 r. Nr 151, poz. 1220 z 

późn. zm.). Zgodnie z art. 44 ust. 3, 3a, 3b i 4 ww. ustawy zniesienie formy ochrony przyrody 

następuje w razie utraty wartości przyrodniczych i krajobrazowych ze względu na które 

ustanowiono formę ochrony przyrody, lub w razie konieczności realizacji inwestycji celu 

publicznego w przypadku braku rozwiazan alternatywnych lub zapewnienia bezpieczeństwa 

powszechnego. Zniesienie formy ochrony dokonuje Rada Gminy w drodze uchwały w 

oparciu o uzgodnienia właściwego Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska. Pomniki 

przyrody podlegają ochronie prawnej. Uzyskania zgody na wycięcie chronionego drzewa, a 

tym samym usunięcie powodowanego przez to drzewo zagrożenia wiąże się z koniecznością 

zniesienia ochrony pomnikowej z drzewa. Celem niniejszej uchwały Rady Miejskiej jest 

zdjęcie ochrony pomnikowej z drzew z gatunku dąb szypułkowy, stanowiących element „Alei 

Dębowej”, położonej w Sypniewie, Gmina Więcbork. Wymienione drzewa w utraciły 

zdolności życiowe, nie rokują szans na przeżycie. Taki stan zdrowotny i techniczny drzewa 

stwarza zagrożenie bezpieczeństwa ludzi i mienia. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie 

niniejszej uchwały należy uznać za uzasadnione. Projekt przedmiotowej uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska  

w Bydgoszczy. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 
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Za przyjęciem uchwały głosowało - 12 radnych 

Wstrzymała się od głosu  - 1 radna 

 

 

b) w sprawie ustanowienia formy ochrony przyrody 

 

Podjęcie uchwały w sprawie formy ochrony przyrody ma na celu uaktualnienie  

i zweryfikowanie danych dotyczących pomnika przyrody jakim jest „Aleja Dębowa”  

w miejscowości Sypniewo. Dotychczas w/w aleja drzew była objęta ochroną pomnikowa 

powołaną Rozporządzeniem Wojewody Bydgoskiego nr 36 z dnia 14 lutego 1995 r., oraz 

Uchwałą Nr XXIV/212/2012 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 22 listopada 2012 r.  

Na przełomie lat kilkanaście egzemplarzy utraciło zdolności życiowe. Martwe drzewa 

usytuowane w pasie drogowym drogi gminnej stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa 

powszechnego, w związku z czym zostały usunięte. Projekt uchwały został uzgodniony przez 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Bydgoszczy. Podstawę prawną do podjęcia 

niniejszej uchwały stanowi przepis art. 44 ust. 1 ustawy z dnia 16 kwietnia 2004 r. o ochronie 

przyrody (Dz. U z 2015r., poz.1651 z późn. zm.), zgodnie z którymi ustanowienie pomnika 

przyrody następuje w drodze uchwały Rady Gminy. Na podstawie art. 40 ust. 1 ww. ustawy, 

pomnikiem mogą być twory przyrody żywej i nieożywionej lub ich skupiska o szczególnej 

wartości przyrodniczej, naukowej, kulturowej, historycznej lub krajobrazowej oraz  

odznaczające się indywidualnymi cechami, wyróżniającymi je wśród innych tworów, 

okazałych rozmiarów drzewa. Na podstawie art. 44 ust 2 wprowadzono zakazy dostosowane 

do potrzeb związanych z ochroną drzew. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie niniejszej 

uchwały należy uznać za uzasadnione. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

c) w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 

 

Zgodnie z ustawa z dnia 28 listopada 2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach oraz niektórych ustaw na mocy art. 11 wszystkie uchwały ustanowione 

mocą Rad Gmin przed wejściem w życie tejże ww. ustawy w terminie osiemnastu miesięcy 

mają być znowelizowane i zgodne z jej zapisami. Z uwagi na fakt, ze w ubiegłym roku – 

jesienią rada Miejska w Więcborku podejmowała uchwałę w sprawie stawki, szczegółowego 

gospodarowania odpadami i regulaminu utrzymania porządku są one zgodne z wywołaną 

znowelizowaną ustawą. Zaszła natomiast konieczność uaktualnienia pozostałych uchwał 

dotyczących gospodarki odpadami w terminie do sierpnia br. W przypadku powyższego 

projektu zmiana dotyczy doprecyzowania terminu płatności. Obecnie funkcjonował zapis, że 

płatność ta winna być uiszczana do końca miesiąca – po wykonanej usłudze. W tej chwili 

zgodnie z zapisem ustawy dodaje się zapis „z dołu, za dany miesiąc” 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 
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Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

d) w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości zamieszkałych, 

 

W przypadku tego projektu wymogiem ustawy w pouczeniu deklaracji winien zostać 

umieszczony zapis, że każdy posiadacz nieruchomości zobowiązany jest złożyć nową 

deklarację w terminie czternastu dni od zaistnienia zmiany. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

e) w sprawie warunków i trybu składania za pomocą komunikacji elektronicznej deklaracji  

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych 

 

Zgodnie z ustawą Gmina Więcbork daje możliwość składania deklaracji drogą elektroniczną. 

W przedłożonym projekcie zmiana polega na zmianie artykułu przywołanego w podstawie 

prawnej projektu. 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 19 Projekty uchwał dotyczące gospodarki nieruchomościami Gminy Więcbork 

przedstawił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

a) W sprawie kupna przedmiotowej działki wpłynął wniosek właściciela nieruchomości 

sąsiedniej p. Mirosława Talaśki. Po przeanalizowaniu sytuacji stwierdzono, że istnieje 

możliwość  sprzedaży tej działki w drodze bezprzetargowej w celu poprawienia 

warunków zagospodarowania działki sąsiedniej. Z racji tego, iż na części z wnioskowanej 
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działce obecnie usytuowany jest plac zabaw, który jest kłopotliwym sąsiedztwem 

zasadnym jest sprzedaż nieruchomości w drodze bezprzetargowej. Planuje się też 

przenieść plac zabaw na działkę nr 113 /obecnie dzierżawionej ale dzierżawa ta wygasa 

właściciel - dzierżawca przeniósłby się na działkę nr 63/. 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych w Więcborku przy  

ul. Szlaku Bursztynowego. 

Projekt tej uchwały obejmuje sprzedaż w drodze przetargu ustnego nieograniczonego dwóch 

nieruchomości położonych na Osiedlu Piastowskim. Działki o numerze geodezyjnym 480  

o pow. 646m² oraz działki 687 o pow. 778m². Nieruchomości te zostały wycenione: działka  

nr 480 – wartość brutto 22.644,30 zł, działka nr 687 – wartość brutto 28.019,40 zł. Projekt 

przygotowany został na wniosek dwóch zainteresowanych: pierwsza dotyczy p. Krzysztofa 

Pasieka, druga p. Dariusz Stoltmana. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej w Więcborku. 

 

Z wnioskiem o zakup nieruchomości na poprawę zagospodarowania działki sąsiedniej 

wystąpił p. Radosław Janiszewski zam. w Więcborku.  Działka ma powierzchnię 540m² 

i położona jest na Osiedlu Łopiennik – jest to teren podmokły przy stacji PKP. Sprzedaż 

działki proponowana jest w tym przypadku również w drodze bezprzetargowej 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 13 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 
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/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 Pewne ustalenia odnośnie przejść dla pieszych są już dokonane z Zarządem Dróg 

Wojewódzkich. Niestety pewnych rzeczy nie da się sfinalizować w przeciągu miesiąca 

ponieważ obowiązuje pewna ustalona procedura. Temat jest monitorowany i Burmistrz 

ma nadzieję, że jesienią uda się go zamknąć.  

 Burmistrz uważał, że ograniczenie prędkości w Wituni nie jest właściwym rozwiązaniem 

zgłoszonego przez radnego problemu. Ograniczeń można stawiać mnóstwo, pytanie tylko 

na ile to będzie skuteczne. Przede wszystkim ważna jest kultura jazdy kierowców. 

 Dziury na drodze tłuczniowej Nowy Dwór – Zakrzewek  będą w najbliższym czasie 

łatane, natomiast spowalniacze prędkości będą również pomalowane. 

 Pomalowanie krawężników leży w gestii Zarządu Dróg Wojewódzkich i tam sprawa 

zostanie przekazana. 

 Most jest własnością PKP i w tym przypadku Gmina nie może ponosić kosztów. Jeżeli 

taka jest wola radnego Gmina może przekazać ta interpelacje do ZDW. 

Radny Kałaczyński stwierdził, że nie ma co pytać PKP skoro chodzi o wizerunek gminy  - 

naszego najbliższego otoczenia.  

Burmistrz Więcborka powiedział, ze interpelacja zostanie przekazana do PKP jeżeli wyrażą 

zgodę, to czekamy na oferty dotyczące zrealizowania tej inicjatywy. 

Ad.21 Wolne wnioski i informacje. 

W tej części obrad Przewodnicząca RM życzyła wszystkim radnym udanego wypoczynku 

informując jednocześnie o ewentualnym zwołaniu sesji w miesiącu lipcu z racji konieczności 

podjęcia uchwały w sprawie planu gospodarki niskoemisyjnej. Jeżeli taka potrzeba zaistnieje 

radni zostaną o tym powiadomieni. 

Radna Anna Łańska złożyła interpelację - wniosek do Przewodniczącego Rady Powiatu. 

Interpelacja nawiązywała do rozstrzygnięcia przetargu w Powiecie na siódmy etap budowy 

drogi Borzyszkowo-Lubcza. Radna dowiedziała się, iż w wyniku tego rozstrzygnięcia 

powstały oszczędności, które Powiat przeznaczył na inwestycję, która będzie realizowana nie 

w Więcborku, a w gminie Sępólno Krajeńskie. W związku z tym wnioskowała, aby środki, 

które pozostaną po przetargu z ósmego etapu ww. inwestycji zostały przekazane na remont 

drogi przy ul. I Armii Wojska Polskiego w Więcborku. Ponadto wnioskowała, aby Powiat 

przy realizacji inwestycji drogowych wspólnie z gminami, obowiązywał ten sam model 

rozliczeń tj. 50%/50%. 

 

Radny Władysław Rembelski piastujący w Starostwie Powiatowym funkcję Skarbnika 

wyjaśnił, że faktycznie są oszczędności z siódmego etapu tej inwestycji. Podał również, że 

szósty etap realizowany był ze środków unijnych i środków Starostwa, a ósmy etap 

realizowany jest ze środków Gminy i ze środków Starostwa. Całość tych dwóch etapów 

będzie rozliczona 50%/50% i jeżeli zostaną wolne środki chciał rozmawiać z Burmistrzem o 

przekazaniu ich na wykonanie poboczy tej drogi. Natomiast środki, które poszły na 

inwestycję w Iłowie są na pewno poza tym środkami 50% Gmina Więcbork 50% Powiat. To 

co zostało z przetargu na siódmy etap i przeznaczane jest na drogę w Sępólnie, to środki 

Powiatu. Natomiast te przypadające na Gminę Więcbork zostaną zwrócone.  

Radna Łańska podkreśliła, że nie interesuje jej, jak zostanie to księgowo rozliczone. 

Rozumie, że niejako oszczędności leżące po stronie Powiatu zostały przerzucone na 

inwestycje w Radońsku. Ona chciałby, aby to co zostanie z ósmego etapu powiatowego po 
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przetargu /ponieważ Gmina Sępólno nawet złotówki nie dokłada do tej planowanej 

inwestycji/ zostały przeznaczone na przebudowę drogi przy I AWP w Więcborku. 

Radny Rembelski zaznaczył, że Gmina Więcbork nie może decydować o rozdysponowaniu 

środków własnych Powiatu i wskazywać na co ma on je przeznaczyć. 

Ja nie powiedziałam, że tak ma być, ja składam jedynie taką interpelację – mówiła radna 

Łańska. 

Przewodnicząca RM była zdania, że w wywołanej kwestii Rada winna zwrócić się do 

radnych powiatowych z terenu gminy Więcbork, aby dopilnowali właściwie jej interesów. 

Jeżeli gmina Więcbork dokłada, aby Powiat zrealizował swoje inwestycje  50%, to żeby 

wszystkie cztery gminy w powiecie w tym zakresie traktowane były jednakowo. Jeżeli 

Więcbork musi dołożyć, żeby Powiat „nam” cokolwiek zrobił /choć tak na prawdę my 

dokładamy do inwestycji powiatowej/, pozostałe gminy w równych proporcjach winny się do 

swoich inwestycji dokładać. 

Radny Stanisław Piłka powiedział, że ten temat jest prosty. Jeżeli było zabezpieczone 

400.000,00 zł, a po przetargu przykładowo inwestycja wyniesie 300.000,00 zł, to zostaje 

100.000,00 zł, które należy podzielić na pół i 50.000,00 zł jest Gminy 50.000,00 zł Powiatu. 

Powiat ze swoimi pieniędzmi zrobi, co chce i Gmina Więcbork nie może mu narzucić żeby ta 

swoją część przeznaczył na gminę Więcbork. 

A dlaczego pieniądze z inwestycji przeznaczonej na terenie gminy Więcbork przekazywane 

są na zadanie w gminie Sępólno, a nie w gminie Więcbork? – pytała radna Łańska. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dwudziestej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

   Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 

 

 


